
5. Indstilling om henvendelse vedr. vedr. etablering af træningsplads på Damhusengen.
(2012-54503)

Lokaludvalget er blevet kontaktet af Teknik- og miljøforvaltningen omkring etablering af en 
træningsplads på Damhusengen. 

INDSTILLING OG Beslutning

Formanden indstiller,

at Vanløse Lokaludvalg tager henvendelsen til efterretning, og træffer beslutning 1.
om et svar fra lokaludvalget.

Problemstilling

I budget for Københavns Kommune 2012 er der afsat 2 mio. kr. til etablering af to udendørs 
fitnesspladser på offentlige pladser i København. De to fitnesspladser understøtter Københavns 
Kommunes sundhedspolitik ”Længe Leve København”, der har som målsætning at få københavnerne 
til at bevæge sig mere.

Teknik- og Udvalget traf på sit møde 26. marts 2012 beslutning om at indstille til BR om at frigive 
midlerne. Den ene af de to træningspladser foreslås etableret på Damhusengen som erstatning for de 
træningsredskaber, der i dag er placeret i Engens nordvestlige hjørne. 

Teknik- og Miljøforvaltningen, Center for Anlæg, har fremsendt forslag til program for de nye 
faciliteter for træningspladsen til lokaludvalgets og Enggruppens kommentering. Programmet er 
vedlagt dagsordnen. 

Den forventede proces for en etablering af træningspladsen ser ud som følger: 

April: Kommentarer og input fra lokaludvalg og Enggruppen.

Ultimo april: Udsendelse af entrepriseudbud

Ultimo maj: Afgørelse af licitation

Juni-juli: Projektering af forslag til fitnessplads på Damhusengen

August-oktober: Anlæg af fitnessplads på Damhusengen

Løsning
Lokaludvalgsformanden og Per Stengade har på vegne af lokaludvalget og Enggruppen deltaget i et 
orienteringsmøde med forvaltningen 11. april. På baggrund af mødet indstilles det, at lokaludvalget 
indsender følgende kommentarer til programmet til Center for Anlæg: 

Vanløse Lokaludvalg (og Enggruppen) takker for henvendelsen vedr. etablering af nye 
træningsfaciliteter på Damhusengen. Det er glædeligt, at Center for Anlæg tager kontakt til både 
lokaludvalg og relevante lokale brugergrupper så tidligt i processen som dette. 



Lokaludvalget (og Enggruppen) har følgende kommentarer til det fremsendte; 

En etablering af nye træningsfaciliteter bør holde sig inden for de eksisterende rammer, altså det 
område der i dag er træningsfaciliteter i. Udformningen af træningsredskaberne bør tage hensyn til 
det eksisterende rum, og det gældende udtryk. Materialerne bør være naturmaterialer, gerne 
robinetræ, og et evt. nyt grundlag på pladsen bør, hvis muligt, meget gerne være flis. 

Lokaludvalget (og Enggruppen) er glade for, at forvaltningen forholder sig til udviklingsplanen for 
Damhusengen, selvom denne endnu ikke er godkendt af Borgerrepræsentationen eller dennes 
udvalg. Principielt set ønsker lokaludvalget at udviklingsplanen færdiggøres snarest muligt og 
opfordrer forvaltningen til at dette arbejde prioriteres. I fraværet af en gældende udviklingsplan 
opfordrer lokaludvalget forvaltningen til grundigt at overveje, om Fredningsnævnet bør kontaktes 
med henblik på at søge en dispensation for fredningen i forhold til genetablering af 
træningsfaciliteter. 

Lokaludvalget ser frem til at få etableret nye, gode træningsfaciliteter til gavn for alle Vanløses 
borgere og stiller gerne op til videre dialog med forvaltningen om projektet.  

Økonomi

Indstillingen har ingen økonomiske konsekvenser for Vanløse Lokaludvalg.

Videre proces
Besluttes på mødet.

/Bent Christensen

bilag
Program for træningsplads på Damhusengen

Vanløse Lokaludvalgs beslutning den 19.04.2012

Vanløse Lokaludvalg tog henvendelsen til efterretning, og traf beslutning om følgende svar fra 
lokaludvalget og Enggruppen. 

Vanløse Lokaludvalg og Enggruppen takker for henvendelsen vedr. etablering af nye 
træningsfaciliteter på Damhusengen. Det er glædeligt, at Center for Anlæg tager kontakt til både 
lokaludvalg og relevante lokale brugergrupper så tidligt i processen som dette. 
Lokaludvalget og Enggruppen har følgende kommentarer til det fremsendte; 
En etablering af nye træningsfaciliteter bør holde sig inden for de eksisterende rammer, altså det 
område der i dag er træningsfaciliteter i. Udformningen af træningsredskaberne bør tage hensyn til 
det eksisterende rum, og det gældende udtryk. Materialerne bør være naturmaterialer, gerne 



robinetræ, og et evt. nyt grundlag på pladsen bør, hvis muligt, meget gerne være flis. 
Lokaludvalget og Enggruppen er glade for, at forvaltningen forholder sig til udviklingsplanen for 
Damhusengen, selvom denne endnu ikke er godkendt af Borgerrepræsentationen eller dennes udvalg. 
Principielt set ønsker lokaludvalget at udviklingsplanen færdiggøres snarest muligt og opfordrer 
forvaltningen til at dette arbejde prioriteres. I fraværet af en gældende udviklingsplan opfordrer 
lokaludvalget forvaltningen til at informere Fredningsnævnet.
Lokaludvalget ser frem til at få etableret nye, gode træningsfaciliteter til gavn for alle Vanløses 
borgere og stiller gerne op til videre dialog med forvaltningen om projektet.  




